
Průlet bojových stíhaček, akrobacie
světové úrovně, historické letouny, ale
třeba také ukázky Armády ČR. Le-
tecký den v Břeclavi navštívily tisíce
lidí. Tahákem byla šílená akrobacie
Martina Šonky a dalších leteckých
machrů. Zatímco na úvod sobotního
programu proletěly nad břeclavským
letištěm bojové Gripeny, v neděli ná-
vštěvníky čekal souboj letadel z první
světové války. Podívanou byl seskok
parašutistů z  letadla Antonov AN-2
nebo bezmotorová akrobacie kluzáku.
Nevšední zážitek připravila historická
letadla, která se ve vzduchu předvedla
v plné parádě. 

(dav) 

Letecký den přilákal tisíce lidí
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Kruhový objezd i dětské hřiště
Šest bytových domů s  celkem
173 byty chce společnost Bel-
monte Development stavět
v sousedství sídliště Na Valtické.
Nové bydlení pro stovky lidí si vy-
žádá lepší dopravní napojení lo-
kality. Při příjezdu na sídliště od
benzinové stanice proto vznikne
kruhový objezd, který investor vy-
buduje na své náklady. Smlouvu
o rozvojovém záměru schválilo
břeclavské zastupitelstvo.

„Forma kruhového objezdu byla
zvolena jako nejvhodnější po do-
hodě s  vedením města, komi-
semi rady i policií. Jeho příno-
sem bude nejen přístupnost
nové lokality, ale také zklidnění
dopravy v  této části ulice Na
Valtické. Musím pochválit přís-
tup investora, který je velmi zod-
povědný a vnímá, že do lokality
má také něco přinést,“ komen-
tuje dohodu místostarosta Ja-
kub Matuška.

Belmonte Development je
ochotna do kruhového objezdu
investovat až čtyři milionu ko-
run. Předpokládané náklady jsou
však asi jen třímilionové. Uše-
třený milion proto firma slíbila
vložit do výstavby zbrusu no-
vého dětského hřiště. To vyroste
v areálu Základní školy Na Val-
tické. 

Obě stavby po dokončení inves-
tor daruje městu. 

Bytové domy chce společnost
stavět na pozemcích mezi uli-
cemi Na Valtické a Habrová Seč.
Plánovány jsou jako pětipodlažní.
Investor musí pamatovat také na
parkování pro budoucí obyvatele.
V potřebné a dostatečné kapa-
citě zajistí parkovací místa cíleně
pouze na svých pozemcích. 

(sol)

Rekonstrukce koupaliště se protáhne

Město Břeclav vypíše novou za-
kázku na dodavatele stavby měst-
ského koupaliště a krytého ba-
zénu. Původní výběrové řízení
zrušil městu Úřad pro ochranu
hospodářské soutěže na základě
podání firmy Yucon CZ. 

Město obdrželo vzadávacím řízení
celkem tři nabídky, z toho jedna
byla vyloučena pro neúplnost. Nej-
nižší cenu nabídla společnost
Metrostav - DIZ, druhá skončila
společnost GEOSAN group. 

Výběrové řízení na zakázku v ce-
níkové ceně 553 milionů korun pro
Břeclav připravovala advokátní
kancelář Havel a Partners. „Postu-
povali jsme podle jejich doporu-
čení, v některých oblastech jsme
šli dokonce nad rámec zákona –
například při požadované kvalifi-
kaci 7 let namísto zákonných pěti
a hodnota zakázky, která má podle
zákona být zhruba polovina ob-
jemu, byla stanovena na 200 mi-
lionů korun,“ uvádí vedení města.
Antimonopolní úřad vytknul městu
Břeclav pouze spojení podmínek
v zadávací dokumentaci.

„Byli jsme postaveni před rozhod-
nutí, zda podat rozklad proti roz-
hodnutí Úřadu pro ochranu hos-
podářské soutěže, nebo to
rozhodnutí skousnout a vyhlásit

výběrové řízení znovu. Vzhledem
k tomu, že úspěch je u této insti-
tuce vždy nejistý, volíme variantu,
která ušetří zhruba půl roku času,
protože nechceme soutěžit v si-
tuaci, kdy se stavební trh oklepe
a ceny půjdou zase raketově na-
horu, jako tomu bylo v minulých
letech,“ zdůrazňuje vedení města
s tím, že vypsání nového výběro-
vého řízení neznamená, že se
s rozhodnutím ÚOHS ztotožňuje.
Při rozhodnutí však upřednostnilo
časové hledisko.

„Cílem je vybrat firmu, která ta-
kovou stavbu zvládne bez prob-
lémů. K postupu úřadu mám
osobně výhrady. Z praktických
důvodů jsme se rozhodli k nové
zakázce. Teď budeme informo-
vat zastupitele, zadáme interní
audit pro kontrolní výbor a mu-
síme vysvětlit břeclavské veřej-
nosti, proč se projekt protahuje,“
uvádí místostarosta Jakub Ma-
tuška, který je zodpovědný za
městské investice.

Nové výběrové řízení by měla vy-
hlásit Rada města v červenci,
předpoklad ukončení tendru je ří-
jen. Město připravuje rekonstrukci
od roku 2020, bazény jsou v ha-
varijním stavu. 

(sol)

Před třemi lety začala seniory
v Břeclavi vozit elektrická tří-
kolka s řidičem – tzv. cyklorikša.
Za tu dobu svezli dobrovolníci
mnoho pasažérů starších roč-
níků zejména z Domova seniorů
ve Staré Břeclavi. Projekt Zdra-
vého města se tehdy podařilo
dotáhnout díky Městu Břeclav,
Nadaci ČEZ a Dobrovolnickému
centru ADRA. Zájem o cyklový-
lety je mezi seniory stále, chybí
ale dobrovolníci. „Rozhodli jsme
se proto břeclavskou cyklorikšu
znovu dostat do povědomí. Do
konce roku bychom chtěli do-
rovnat stav dobrovolníků na rov-
ných dvacet. Pokud byste chtěli
zpestřit život seniorům příjem-
nou vyhlídkovou jízdou po Břec-
lavi či přírodních krásách v okolí,
neváhejte kontaktovat dobrovol-
nické centrum ADRA. Jde
o smysluplné a zdravé vyžití pro
pasažéra i řidiče,“ vysvětluje
břeclavský místostarosta Petr
Vlasák, který se společně s koor-
dinátorkou Zdravého města
Břeclav Zdeňkou Černou stal
rovněž jedním z dobrovolníků.  

Že je mezi seniory o vyjížďky zá-
jem, potvrzuje i Jitka Kopuletá
z Dobrovolnického centra ADRA.
„Nové dobrovolníky odborně
proškolíme a zacvičíme v jízdě

na cyklorikše. Naučit se bez-
pečné jízdě se seniorem na mo-
derní elektrizované tříkolce je
jednoduché.“ Dobrovolníci se
mohou hlásit na tel.
607  073  034 nebo e-mailu
jitka.kopuleta@adra.cz.

Projekt je inspirován celosvěto-
vou iniciativou Cycling without
age, která vznikla v Dánsku. Ve
světě je cyklorikša oblíbeným
vozítkem seniorů a brázdí cesty
ve více než desítkách zemí
světa jako třeba v Norsku, Ka-

nadě, na Filipínách nebo v do-
movském Dánsku. Umožňuje
seniorům a lidem se zdravotním
omezením dostat se na místa,

kde byli naposled před mnoha
lety, a zpříjemnit jim jejich dny. 

(dav)

Chcete pomáhat? Zkuste cyklorikšu! 



Díky nebývalé osobní stateč-
nosti a zachování klidného
přístupu dokázal loni v  čer-
venci strážník Jan Špičák za-
bránit, aby agresivní muž pod
vlivem drog pronikl do ulic
města. Teď ho tento čin podě-
kováním a také finanční odmě-
nou ocenil starosta Břeclavi
Svatopluk Pěček. 

„Díky takovým strážníkům má
břeclavská městská policie velmi
dobrý kredit,“ oceňuje starosta,
jak profesionálně Jan Špičák
zvládl velmi závažnou situaci. 

K  incidentu došlo loni 27. čer-
vence. Už večer předtím třiceti-
letý mnohokrát trestaný muž vy-
hrožoval smrtí nájemníkovi
bydlícímu na Zámeckém náměstí
a choval se agresivně. Strážníci
věděli, že jde o člověka, který
přebývá v  odstaveném autě
u Kančí obory, a vydali se ho vy-
slechnout. 

„Všeobecně byl známý tím, že
nemá rád policii. Už to, že jsme
ho vůbec oslovili, byl problém,“
popisuje strážník Jan Špičák
první vteřiny setkání. Už během
nich vzal agresor do ruky nůž
a strážníkům vyhrožoval. „Věděli
jsme, že ho nemůžeme nechat
odejít z  místa a pustit ho do
města mezi civilisty,“ popsal strá-
žník. Agresivního muže zpacifi-
koval. Drogy ale sehrály své –

muž se s  obrovskou silou
a enormně sníženým prahem
bolesti zmítal tak dlouho, až se
mu podařilo ze sevření vyprostit. 

Strážníkovi se pokusil ukrást
zbraň, to ale Jan Špičák nedo-
volil. Při potyčce se mu však
uvolnilo pouzdro teleskopického
obušku a pachateli se podařilo
se ho zmocnit.

Zatímco Špičákův parťák běžel
do auta k vysílačce, aby přivolal
posily, on sám čelil útoku agre-
sora. „Podařilo se mi vykrýt pat-
náct nebo šestnáct ran. Všechny
byly mířené na hlavu,“ popisuje
Jan Špičák. Jak říká, díky šesti
letům sebeobrany, které se dříve
věnoval, věděl, jak se rukama
krýt, aby ho útočník zranil co ne-
jméně. Přesto se nakonec útoč-
níkovi podařilo jej zasáhnout. 

I s  pohmožděninami předloktí,
zraněním hlavy a okem zalitým
krví se policista snažil situaci
znovu uklidnit. Slova však na
drogou povzbuzeného muže ne-
platila. Do ruky vzal dlouhou ná-
sadu od nářadí, kterou zlomil
a roztřepil a snažil se strážníka
bodnout do hlavy a do krku. Jan
Špičák vytáhl služební zbraň
a vystřelil do vzduchu varovný
výstřel. Agresor ale nereagoval
a útočil dál. 

Strážník ustupoval, dokud bylo

kam, a muži domlouval. Nakonec
mu však nezbylo, než po zákon-
ných výzvách použít proti útoč-
níkovi zbraň. 

Ani výstřel muže zcela nezasta-
vil. I se zraněním se ještě ne-
úspěšně pokusil ukrást auto par-
kující před zimním stadionem,
čemuž zabouchnutím dveří za-
bránil pohotový řidič. Poté se pa-
chatel vydal pěšky směrem k ne-
mocnici a vytrvale odmítal
pomoc a ošetření. Strážníci
s ním celou dobu byli v kontaktu
a varovali kolemjdoucí, aby se
k němu v žádném případě nepři-
bližovali. I se zraněním se muž

ještě pral s  policisty, kteří ho
v  blízkosti nemocnice dopadli
a předali do rukou lékařů.

Agresor už byl sedmkrát tres-
taný. Za sebou má z minulosti již
dva útoky na úřední osoby, za
které byl pravomocně odsouzen.
Nyní je ve vazbě a čelí obvinění
z pokusu o vraždu. Postup strá-
žníka ve vyhrocené situaci kon-
trolní orgány i Policie ČR vyhod-
notily jako správný a adekvátní.
Velkou podporu si vysloužil jak
od profesních kolegů, tak od ve-
řejnosti. 

(sol, foto dav)
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

rád bych vám popřál příjemné
prožití léta, ať už vyrazíte na do-
volenou nebo strávíte teplou
část roku v Břeclavi a jejím okolí.
K osvěžení můžete samozřejmě
využít prostory břeclavského
koupaliště. V červenci a srpnu si
můžete každý nedělní podvečer
zpříjemnit koncertem v  rámci
muzejní akce Park žije! Pokud
jste si ještě neprohlédli zrekon-
struovanou obřadní síň u židov-
ského hřbitova, máte příležitost
během letních prázdnin, kdy pro
vás bude otevřena od pátku do
neděle od 10 do 17 hodin. Pro
mnohé Břeclavany se staly ne-
odmyslitelnou stálicí tradiční

Hudební středy U Kapra v pod-
zámčí, které nebudou chybět ani
letos.  

Až do 20. září se můžete podívat
na výstavu v muzeu pod vodár-
nou k  185. výročí příjezdu
prvního vlaku do Břeclavi. Ne-
chybí modelové kolejiště, různé
modely vlaků a lokomotivy, ale
také historie trati. 

Začátek srpna bude patřit oblí-
beným Slavnostem rajčat
(10. 8.), úvod září Festivalu mini-
pivovarů (7. 9.), na které navážou
Veteráni pod zámkem (8. 9.).  

Zkrátka nepřijdou ani sportovní
nadšenci. V  rámci Břeclavského

boje totiž 20. 7. propukne v areálu
Slováckého veslařského klubu
Construct man, kde si můžete za-
soutěžit v plavání, běhu a jízdě na
kole. Triatlon je určený jak pro jed-
notlivce, tak pro štafety, kde kaž-
dou z disciplín může absolvovat
jiný závodník. Přelom srpna a září
bude patřit Slovácké regatě. Po-
vzbudit své favority můžete do
areálu SVK zajít od 31. 8. do 1. 9. 

Ať už budete léto trávit v horách,
u moře nebo v  krásné přírodě
okolo Břeclavi, s partnery, přá-
teli, dětmi nebo vnoučaty, přeji
vám, abyste si jej užili. 

Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi   

Letní Břeclav má co nabídnout

Starosta ocenil strážníka za zákrok proti agresorovi
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Jak volili Břeclavané
Téměř o deset procent vyšší volební účast než před pěti
lety měly v Břeclavi volby do Evropského parlamentu.
Jak volili Břeclavané?

Volební účast 33,21 %

ANO 28,43 %

SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 19,75 %

STAČILO!, KSČM, SD-SN, ČSNS 13,61 %

PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 10,62 %

Starostové a osobn. pro Evropu 6,89 %

SPD+Trikolora 6,14 %

Česká pirátská strana 4,94 %

Modernější stavební úřad
díky dotacím na IT
Město Břeclav úspěšně získalo
dotaci ve výši 990 tisíc korun
určenou na modernizaci staveb-
ního úřadu pro digitalizaci sta-
vebního řízení. Díky ní stavební
úřad získá výkonnou výpočetní
techniku, která přinese zefektiv-
nění povolovacích postupů
a zrychlí stavební řízení. Poslouží
mimo jiné k lepšímu zpracování
stavebních dokumentací a rych-
lejší komunikaci s žadateli. 

Do Břeclavi poputuje osmnáct
sad výpočetní techniky. Každá
z nich obsahuje výkonný note-
book, klávesnici, myš, dokovací
stanici a dva monitory s úhlo-
příčkou 32. Poskytnuté finance
pokryjí sto procent nákladů.

Na pořízení IT vybavení jde
v rámci celé republiky více než
208 milionů korun z Národního
plánu obnovy a přes 43 milionů
korun ze státního rozpočtu.
Obce si z poskytnutých dotač-
ních prostředků pořizují vyba-
vení z centrální veřejné zakázky,
kterou vypsalo Ministerstvo fi-
nancí ve spolupráci s Minister-
stvem pro místní rozvoj. 

Dodání techniky Břeclav očekává
každým dnem. Celý projekt musí
být dokončen nejpozději do konce
září. Název projektu: 036_Břec-
lav_IT vybavení pro stavební úřad.
Registrační číslo projektu:
CZ.31.9.0/0.0/0.0/24_119/0009482

Testovali stěny 
proti velké vodě
Funkčnost protipovodňových
stěn i to, jak rychle je dokáží
postavit, testovali při mimořád-
ném cvičení „Hráz“ břeclavští
dobrovolní hasiči. V areálu Na
vodě ve Staré Břeclavi postupně
vyrostlo 160 metrů protipovod-
ňových stěn, které má město
v současné době k dispozici. 

V půl deváté ráno vyhlásil břec-
lavský starosta Svatopluk Pě-
ček poplach jednotky ze Staré
Břeclavi a z Poštorné, kterým
sekundují také kolegové z part-
nerského města Trnava. Ti
v  místě testovali také své zá-
brany v  délce čtyřiceti metrů.
„Hasiči testovali instalaci stěn,
čerpání vody do nich, ale také
jejich demontáž. Při reálné po-
vodni by město tyto stěny
použilo zejména k ochraně ulic
v Charvátské Nové Vsi, kde

u Dyje chybí část protipovod-
ňové hráze,“ vysvětlil břeclavský
starosta.

Mobilní stěny byly v praxi použ-
ity naposled v roce 2020 na
řece Moravě mezi Lanžhotem
a Tvrdonicemi. Tehdy reálně
hrozilo nebezpečí, že voda pře-
teče přes hráz, která byla
v tomto úseku snížená kvůli
probíhající opravě. V Břeclavi se
osvědčily při velké vodě v roce
2006. Jejich výhodou oproti
klasickým pytlům s pískem je
snadná přeprava a rychlá mon-
táž. Ta trvá řádově desítky mi-
nut, zatímco příprava srovna-
telně velké zábrany z pytlů by
trvala dlouhé hodiny a bylo by
na ni potřeba nesrovnatelně
více pracovníků. 

(sol, dav)

Ksetkání adiskuzi nad zásadními
investicemi města, ale i palčivými
tématy, jako je doprava či rozvoj
cestovního ruchu, pozvalo vedení
města podnikatele a významné
zaměstnavatele, kteří na území
Břeclavi působí. Společná debata
pořádaná v jarních měsících se již
stává tradicí. Břeclavská radnice
hostila její čtvrtý ročník. 

„Společně s agenturou CzechIn-
vest na toto setkání zveme vý-
znamné zaměstnavatele, stavební

firmy, zástupce developerů, realitní
kanceláře a další. Vždy se jim sna-
žíme představit podrobně to, co
se aktuálně v Břeclavi řeší a jaké
máme plány do budoucna. Záro-
veň je toto setkání prostorem pro
výměnu zkušeností, názorů i pro
jednání směřující ke vzájemné
spolupráci,“ zdůraznil starosta
Svatopluk Pěček důležitost spo-
lečné schůzky zástupců veřejného
a soukromého sektoru. 

V průběhu dopoledne podnikate-

lům zástupci Ředitelství silnic
a dálnic představili, v jakém stádiu
je příprava obchvatu a rekon-
strukce mostu v Poštorné. Hovo-
řilo se o stěžejních investicích
města, ať už jde o rekonstrukci
koupaliště, domova seniorů, vý-
stavbu sportovního hřiště u Zá-

kladní školy Na Valtické, plánova-
nou výstavbu sociálního bydlení či
přestavbu přednádraží. Skloňovalo
se také téma úspor energií, plány
na rozvoj cestovního ruchu nebo
budoucnost břeclavského zámku. 

(sol, foto dav)

Brunch s podnikateli
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Bax je nejlepší v Česku
Českým přeborníkem ve vyhle-
dávání omamných a psycho-
tropních látek jsou psovod břec-
lavské věznice Martin Švirga
s  jeho služebním psem Baxem,
kteří zvítězili ve 22. ročníku Pře-
boru Vězeňské služby ČR ve
speciální služební kynologii.
V závodě zaměřeném právě na
vyhledávání omamných a psy-
chotropních látek porovnávaly
schopnosti dvě desítky psovodů
nejen z vězeňské služby, ale
i z celní správy, armády či vojen-
ské policie. Mezinárodní punc
dala závodu účast zahraničních
bezpečnostních sborů ze Slo-
venska a Maďarska. 

Soutěžící se svými čtyřnohými
parťáky závodili v mnoha pacho-
vých disciplínách, které prověřily
jejich schopnosti v plném roz-
sahu. Součástí závodu byla i dis-
ciplína poslušnost, kdy museli
psovodi předvést ovladatelnost
služebních psů a svoji souhru.
Titul přeborníka získává psovod,
který se na přeboru umístí v ko-
nečném pořadí na nejvyšším
místě a dosáhne nejvyššího
počtu bodů v součtu absolvo-
vaných disciplín.  Martin Švirga
s Baxem se stali nejen celkovými
vítězi, ale předvedli také nejlepší
pachové práce. 

(sol)

Rozvaděče prohlédly
Ptáci v letu, lidské oči i modrotisk
a spousta dalších motivů už zdobí
rozvaděče v ulicích Břeclavi. Díky
žákům Základní školy Slovácká
k  nim přibyly další tři. Sedmáci,
osmáci a deváťáci si v projektu,
který zašťiťuje Zdravé město, vy-
brali „provokativní“ témata.

„Dvě malby mají vybízet k tomu,
aby lidé přestali tolik hledět do
mobilů a vnímali více své okolí,“
vysvětluje Gabriela Šubová, která
na Slovácké vyučuje výtvarnou
výchovu a která s dětmi náměty

vybírala. I třetí malba vybízí k za-
myšlení prostřednictvím motivu
postavy ve skafandru, uvnitř kte-
rého se ukrývá zeleň a život.

Nově vyzdobené rozvaděče už
najdete na nároží ulic Kpt. Jaroše
a Za Kasárnami, v  parčíku
u splavu na ulici Na Pěšině. Dnes
ještě děti vyzdobí rozvaděč na
rohu ulic Fibichova a Jana Čer-
ného, tedy naproti vstupu do kry-
tého bazénu. 

(sol, foto dav) 

U „Shoppingu“ bude bezpečněji
Obzvláště v podvečerních hodi-
nách lidé okolo centra Břeclove
(dříve Shopping centrum) chodí
neradi. Vyplynulo to z pocitové
mapy, kterou loni Břeclavané vy-
plňovali. Slabiny tohoto místa
jsou si vědomi i strážníci, kteří
do okolí obchodního centra vy-
sílají asistenty prevence krimi-
nality. K  větší bezpečnosti teď
přispěje i pětimilionová investice
města. Kromě kvalitnějšího ve-
řejného osvětlení přinese také
instalaci dvou kamerových
bodů, o které se rozšíří městský
kamerový systém.

„Bezpečnostní situace kolem
nákupního centra jsme si vě-
domi, je trvalým, ale vnímaným
problémem. I proto jsme se roz-
hodli k této investici, od které si
slibujeme dohled nad místy,
která jej dosud neměla. Zároveň
zintenzivňujeme v těchto mís-

tech činnost asistentů prevence
kriminality, které v terénu dopro-
vázejí pracovníci sociálního od-
boru,“ uvedl místostarosta Ja-
kub Matuška.

V současnosti je veřejné osvět-
lení okolo obchodního centra
zastaralé. V  rámci investice
dojde k obnově rozvodů a staré
výbojky nahradí moderní LED
světla. A přibudou také nové ka-
mery. První kamerový bod se
čtyřmi kamerami ohlídá prostor
za shopping centrem včetně při-
lehlého parkoviště. Druhý bod
pak obslouží tři kamery, které
dohlédnou na část ulice Husova
a Slovácká za obchodním cen-
trem. Práce by měly odstartovat
ještě před začátkem letních
prázdnin. Hotovo pak bude nej-
později 1. září. 

(sol)

Do práce na kole
Více než třicet tisíc kilometrů mají
v nohou účastníci květnové výzvy
Do práce na kole. V Břeclavi, kde
akci zaštiťuje Zdravé město, se
do ní zapojilo 140 odvážných
mužů a žen. Ti nejlepší si přišli na
Cyklosféru pro zasloužené od-
měny z rukou místostarostů
Petra Vlasáka a Milana Klima.

Dohromady účastníci květnové
výzvy, která je historicky již
čtrnáctá, podnikli 4448 cest. 

Mezi ženami největší vzdálenost
pokořila Jana Ondrysková, která
má v nohou 867 kilometrů. Mezi
muži je nejvytrvalejším cyklistou
Tomáš Dragan, který urazil
2010,6 kilometrů.

Odměna a ocenění patří také
nejlepším týmům, kterými jsou
Rychlonožky s. r. o (817,2 kilo-
metrů, 182 cest)

Racio Export (2215,6 kilometrů,
220 cest)
RACIO TECHNICI (1402,709 ki-
lometrů, 144 cest)
B 27 (361,16 kilometrů, 116 cest)
Team (209 kilometrů, 76 cest) 
Cyklohvězdy (636,5 kilometrů,
124 cest)
Kamikatzze (879,378 kilometrů,
204 cest)

V rámci celé České republiky se
do výzvy Do práce na kole za-
pojilo 25 355 lidí, kteří dohro-
mady překonali vzdálenost 5,3
milionu kilometrů. Tím ušetřili
690 tun CO2 (ve srovnání se
stejným počtem kilometrů uje-
tých autem). A to je skvělá
zpráva, protože jde o ekvivalent
toho, co stihne absorbovat cca
690 stromů za 100 let! 

(sol, foto M. Rufer)
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Příspěvky zastupitelských klubů

Hřiště Na Valtické
Jsou tomu téměř tři roky, co
jsem v Radnici psal o nedosta-
tečných investicích města na
sídlišti Na Valtické, které bylo
dlouho opomíjenou částí města,
a to téměř za všech vedení,
která se v minulosti střídala na
břeclavské radnici. Protože jsem
tam sám bydlel podstatnou část
svého života, tak jsem považoval
za povinnost se této části města
více věnovat a vymezit na to po-
třebné finance, což se v posled-
ním období daří.

Největší investicí za dlouhá léta
je v současnosti realizovaná re-

konstrukce hřiště u ZŠ Na Val-
tické, které bylo dlouho v hava-
rijním stavu a jako hřiště vlastně
ani nevypadalo. Osobně jsem
doufal, že by se mohlo začít už
v roce 2022, ale projekt nabral
mírné zpoždění. Pozitivem to-
hoto zpoždění je fakt, že se za-
kázka soutěžila v  době, kdy je
výrazný útlum ve stavebnictví.
Proto se nám podařilo vysoutě-
žit celou rekonstrukci za 27 mi-
lionů, i když původní cena podle
rozpočtu měla být 47 milionů. 

Ještě letos budou mít sportovci
k dispozici atletický ovál se za-

řízením pro technické disciplíny,
fotbalové hřiště s  přírodní trá-
vou a multifunkční hřiště na
basketbal, volejbal a další mí-
čové sporty. Kromě klasických
sportovních disciplín bude
hřiště sloužit také požárnímu
sportu, který zde bude mít své
zázemí, a hasiči budou moci vy-
užívat atletickou dráhu a spe-
ciální tréninkovou věž. 

Hřiště bude během vyučování
sloužit žákům základní školy, ale
po skončení výuky a během ví-
kendů a prázdnin bude hřiště ote-
vřeno všem. Tento přístup uplat-

ňujeme u všech rekonstrukcí
školních hřišť, protože není žádný
důvod, proč by neměla sloužit
všem občanům města.

Jsem moc rád, že se tuto inves-
tici, na kterou sídliště dlouho če-
kalo, podařilo prosadit. Žáci
školy i široká veřejnost se podle
mého názoru mohou těšit na
nejlepší školní hřiště v Břeclavi
a hasiči už nebudou muset tré-
novat v  improvizovaných pod-
mínkách.

Ondřej Ďuriš, 
zastupitel za Mladé a Neklidné

Travička zelená…
Sešel se rok s  rokem a máme
tady zase oblíbené téma veřejná
zeleň. Vše je stejné jako loni,
slunce svítí, z mraků prší, tráva
roste… a lidé nadávají. Jediný
rozdíl je ten, že od letošního roku
už se město ve špatné údržbě
veřejné zeleně nemůže vymlou-
vat na externí firmu. Protože
usoudilo, že to bude umět lépe
a radostněji samo, vypovědělo
smlouvy a vrhlo se prostřednic-
tvím Technických služeb (TS) do
práce. Tedy vrhlo... 

Začátek sezony byl ještě opti-
mistický. Radnice informovala,
kde se bude sekat, nakoupily se

drahé sekačky, stroje, TS najaly
lidi, no prostě idylka. S  pomalu
končícím jarem ale vidíme, že
plány nefungují, že ony sekačky
jsou častěji v opravě, než že by
sekaly trávu a pracovníci TS, co
je učíme pracovat, spíše posedá-
vají různě po městě. Břeclav se
nám mezitím mění v džungli.
Jasně, měli bychom mít nějaké
pochopení, vždyť docela pršelo.
Jenže počasí má rozmary celé
roky, jednou je sucho a jednou
zase padají trakaře. Proto je klí-
čový plán a dobře určené priority,
kde a kdy sekat. Dětská hřiště,
sportoviště a centrum města
jsou prioritou a musí se sekat

častěji v operativním režimu, ne
čekat, až houpačky nejdou kvůli
trávě vidět. Ideální by bylo, kdyby
TS postupovaly bez chaosu. Pa-
dající větve i celé stromy mohou
způsobit škodu nejen na majetku
ale i zdraví občanů. Když už ve-
dení města nemá potřebu nají-
mat odborné firmy a všechny
technické činnosti si chce dělat
samo, je potřeba se přestat vy-
mlouvat a ukázat, že je ta změna
opravdu viditelná. 

Stejně tak jde o transparent-
nost. TS narostly do závratné
velikosti a je složité se v celém
systému vyznat jak ekonomicky,

tak provozně, nebo vědět, kdo
zač odpovídá, město či TS. A to
i pro nás zastupitele. Faktem je,
že vedení města není zrovna
nejsdílnější v  informování. Kou-
pili jsme předraženou kompos-
tárnu, veřejně uvádíme, jak je
plně využita a přitom podle vy-
účtování jede zhruba na polo-
vinu původního plánu. O něja-
kém zisku, či alespoň nule, se
městu může jen zdát, ale nové
stroje se pořád nakupují. A tak
je to u nás v  Břeclavi bohužel
v mnohém…

Olga Kelemenová, 
zastupitelka za Pro Region

Město Břeclav nabízí
Město Břeclav nabízí ke koupi jednotku č. 311/2
v  domě Národních hrdinů 20 v Břeclavi, která za-
hrnuje byt a podíl o velikosti 76/692 na společných
částech nemovité věci, na pozemku p. č. st. 526, je-
hož součástí je dům č.  p.  311, vše v  k. ú. Břeclav,
a k  jednotce přináležející podíly o velikosti 76/692
na pozemcích p. č. 57/7 o výměře 55 m2, p. č. 61/4
o výměře 26 m2, p.  č.  5721/6 o  výměře  17  m2,
p. č. 5721/7 o  výměře 157 m2 a  p.  č.  5721/8 o  vý-
měře 26 m2, vše v k. ú. Břeclav, tvořící okolí bytového
domu.

Veškeré informace o nabízených nemovitých věcech
jsou uvedeny na úřední desce Městského úřadu
Břeclav a na webových stránkách města (www.brec-
lav.eu-Úřad-Informace-Úřední deska), případně lze
informace získat na telefonních číslech 519 311 380
a 731 428 222 – Bc. Simona Michalovičová.



6–7

Břeclavská Madona
v Mariazell
Poutníci do Mariazell neváhají
urazit pěšky stovky kilometrů.
Ročně jich sem dorazí přes mi-
lion. Největší poutní místo Ra-
kouska a jedna z nejvýznamněj-
ších mariánských svatyní
střední Evropy teď nese i břec-
lavskou stopu. V kapli zdejší ba-
rokní baziliky je nově vystavena
madona s Ježíškem, kterou z ti-
sového dřeva vyřezal břeclavský
řezbář Josef Fröhlich.

„Odnepaměti do Mariazell lidé
nosili emotivní dary. Šlo
o drobné věci, jako jsou růžence
či modlitební knížky, ale
i o vzácné dary od různých pa-
novníků,“ vysvětluje břeclavský
řezbář. 

Během poutě, kterou břeclavští
farníci vykonali v polovině

května, sošku přivezl a v bazilice
se dočkala posvěcení. 

Břeclavská madona nakonec do-
stala v bazilice mnohem presti-
žnější místo, než sám její autor
očekával. „K mému překvapení ne-
byla umístěna do galerie k ostat-
ním darům, ale do kaple svatého
Václava, kde nyní stojí po boku ko-
pie Pražského Jezulátka. To je pro
mě obrovská pocta,“ těší tvůrce. 

Zdůraznil, že dar do Mariazell
nevezl sám za sebe, ale za celou
břeclavskou farnost. „Každý
z nás má přece za co prosit a za
co děkovat,“ myslí si a doufá, že
třeba i tato malá moravská
stopa přitáhne k poutnímu
místu další věřící. 

(sol)

Zimovčák v Břeclavi
Josef Zimovčák je mnohonásob-
ným mistrem světa v jízdě na vy-
sokém kole. Je držitelem světo-
vého rekordu, kdy na vysokém kole
jel v kuse 24 hodin a ujel 522,42
kilometrů. Přejel na vysokém kole
USA od západu na východ a urazil
tak 4 458 kilometrů. A také je za-
kladatelem charitativní jízdy Na
kole dětem, která pomáhá onko-
logicky nemocným dětem. Trasa
jejího patnáctého ročníku vedla
přes Břeclav. Zimovčák vedl měs-
tem peloton více než stovky cy-
klistů, které díky pomoci Zdravého
města čekalo na dopravním hřišti
drobné občerstvení. K pelotonu se
pak na další cestu přidali také čle-
nové cyklistického oddílu Sport-
complex Břeclav.

Sedmašedesátiletý rekordman

z  rukou místostarosty Milana
Klima přebral šek na 25 tisíc korun,
kterými město přispělo do Zimov-
čákova nadačního fondu. Peníze
poslouží zejména na sportovní ak-
tivity a zajištění rekondičních po-
bytů, které usnadňují onkologicky
nemocným dětem a jejich rodičům
překonávat traumata způsobená
těžkou nemocí.

V loňském roce se díky benefiční
jízdě podařilo na pomoc dětským
pacientům získat částku 3 115 000
korun. Letošní částka bude známá
až po skončení tour. Ta vyvrcholí
poslední etapou zítra ve Vrbici. To
už budou mít cyklisté, kteří zvládli
letošní cyklotour celou, v nohou
1 171 kilometrů. 

(sol)

Nábřeží prohlédlo
Poslední třešinku na dortu, která
završuje dlouhodobou rekon-
strukci nábřeží Komenského,
přidaly Technické služby. Ulice
se dočkala nových laviček a od-
padkových košů. Záhony

a čtverce pod stromy doplnili
odborníci výsadbou trvalek. No-
vého nátěru se dočkalo zábradlí
podél Dyje i zábradlí na lávce.

(sol)
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Většina učitelů si užívá zaslou-
ženého volna. Pro Adélu Chlupo-
vou ale byl první prázdninový
den jedním z  nejpernějších.
1. července poprvé usedla v ře-
ditelně Mateřské školy Na Val-
tické, kterou od tohoto data
vede. Střídá tak dosavadní ředi-
telku Martu Kaufovou, která od-
chází do důchodu. Obě dámy ale
budou i nadále úzce spolupraco-
vat. Tak jako při tomto rozho-
voru.

Jak jste prozradila, v mateřince
na Valtické učíte od svých osm-
nácti. Je to pro ředitelskou
funkci výhoda?
Adéla Chlupová: V této mateřské
škole učím už od střední školy.
V  září už to bude patnáct let.
Školku znám, jak se říká, jako své
boty.

Do výběrového řízení jste šla
s nějakou vizí, jaká je?
Adéla Chlupová: Chtěla bych
školku více digitalizovat. Vytvořit
nové webové stránky, zavést in-
formační systém pro rodiče a také
aplikaci do mobilu, kde rodiče uvidí
vše od fotek přes přehled akcí až
po vzkazy. Zároveň bych se však
chtěla vracet také zpátky ke ko-
řenům. Podporovat děti v úctě ke
stáří, například spoluprací s do-
movem seniorů. Líbí se mi projekt,
kdy babičky nebo dědečkové čtou
dětem pohádky před spaním,
a děti si tak vytváří vztah k přede-
šlé generaci. Chtěla bych rozvíjet
také polytechnickou výchovu
a rovněž vést školku více ekolo-
gickým směrem. 

Je podle vás lepší, když vzejde
nový ředitel z  kolektivu dané
školy?
Marta Kaufová: Domnívám se, že
ano. Když jsem se rozhodla požá-
dat si o důchod, přemýšlela jsem,
kdo by mohl nastoupit místo mě.
Začala jsem na Adélu trochu vyví-
jet tlak. A ona couvala. (smích). Ří-
kala jsem si, že na ni asi moc tla-
čím. Když pak o Vánocích přišla,
že do výběrového řízení půjde, byl
to pro mě největší dárek. Vyhrála
a my jsme všichni moc rádi. Na-
šlápnuto má velice dobře a plány
má úžasné. Přeju jí, aby je dokázala
realizovat. Má štěstí v tom, že se
může opřít o velice dobrý kolektiv,
který je vždy ochotný pomoci. 

Mateřská škola Na Valtické je vů-
bec největší v Břeclavi. Sídliště
ale demograficky stárne a ve
školce po zápise zůstávají volná
místa. Neplánujete změnit kapa-
citu? 
Adéla Chlupová: Určitě ne. Pro děti
ze sídliště je naše školka první vol-
bou. Rodiny z  jiných částí města
si ji bohužel nevolí zejména z dů-
vodu složitého dopravního spojení.
Ale věříme tomu, že když budeme
naši školku propagovat, oslovíme
i další rodiče. Máme například dvě
třídy jen pro předškoláky, kterým
se učitelky intenzivně věnují
a velmi dobře je připravují na vstup
na základní školu. I to může být
pro rodiče lákavé. A samozřejmě
velkou výhodou je okolní hřiště
a naše velká zahrada. 

Marta Kaufová: Hodně se na nás
obrací také rodiče dětí, které jsou

narozené v podzimních měsících,
a maminka chce po rodičovské
dovolené nastoupit zpátky do
práce. V centru se do školky ne-
dostanou, ale naše kapacita 153
míst to umožní. Takové děti už pak
většinou v naší školce zůstanou.
A rodiče se pak svěřují, že vůbec
netušili, jak dobrá je Na Valtické
školka. 

Má podle vás už u předškolních
dětí smysl nějaká specializace
nebo nějaké větší zaměření - na-
příklad na sport?
Adéla Chlupová: Já bych nechtěla
školku specializovat. Všestranná
výchova je to nejlepší, co můžeme
těm dětem dát. Musíme jim na-
bídnout pestrou vzdělávací na-
bídku. 

Jak se díváte na výuku cizích ja-
zyků v předškolním věku? 
Adéla Chlupová: Můj osobní názor
je, že nejdřív by se měly děti naučit
správně česky. A pokud už to zvlá-

dají, pak se mohou učit cizí jazyk.
Je to o to důležitější, že neustále
narůstá počet dětí s  logopedic-
kými vadami

Marta Kaufová: Po revoluci byl
velký boom angličtiny ve školkách
a i my jsme ji tu měli. Ale do školky
začaly přicházet děti, které ještě
ve čtyřech a půl letech neuměly
dát dohromady větu o více slo-
vech. A když už ji dohromady daly,
tak jim nebylo rozumět. Takže
podstatnější než anglická slovíčka
opravdu je to, aby se děti zbavily
logopedických vad, než půjdou do
předškolní třídy. 

Čím to je, že má tolik dětí logo-
pedické vady? 
Matra Kaufová: Bohužel rodiče dě-
tem nečtou pohádky. Čtení rozvíjí
představivost a děti to velmi po-
souvá. A rozvoj řeči souvisí se slu-
chovým vnímáním. 

(sol, foto dav)

Největší MŠ v Břeclavi 
má novou ředitelku
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Krajské kolo 
dopravní soutěže
Tak vysokou soutěž ještě dopravní
hřiště v Břeclavi nehostilo. Na kraj-
ské kolo Dopravní soutěže mla-
dýžch cyklistů se sjeli ti nejlepší
školáci z celého Jihomoravského
kraje. Prestižního klání se zúča-
stnily týmy ze základních škol
Blansko-Dvorská, Blansko-Sal-
mova, Lužice, Hustopeče-Nád-
ražní, Brno-Pastviny, Brno Horní-
kova, Kravsko, Vyškov-Morávkova,
Vranovice a Loděnice. 

Břeclav získala možnost pořádat
krajskou soutěž zejména díky kvalitě
svého dopravního hřiště. To se v loň-
ském roce dočkalo díky příspěvku
Jihomoravského kraje rozšíření
a modernizace za 1,5 milionu korun. 

„Dopravní výchovu vnímám jako
velmi důležitou součást vzdělávání.
Proto jsme vybudování dopravního
hřiště věnovali hodně energie. In-
spirovali jsme se i v jiných městech
a postupně se nám podařilo vy-
tvořit moderní areál, který svou
kvalitou i zázemím vyhovuje i pro
pořádání vyšších soutěží,“ těší sta-
rostu Svatopluka Pěčka, že si Břec-
lav vyhlašovatel soutěže, tedy Mi-

nisterstvo dopravy – BESIP, pro
krajské kolo vybralo.

Do krajského kola se probojovaly
děti přes školní a oblastní kola.
V Břeclavi pak zabojovaly o postup
do celostátního kola, které se
bude konat za dva týdny v Hradci
Králové. Děti soutěžily v pěti dis-
ciplínách. V jízdě zručnosti, kdy
musely překonávat překážky v po-
době výmolů, hrbolů, podjezdové
branky, slalomu mezi špalíčky, za-
stavení na metě, jízdy ve velmi ma-
lém čtverci a podobně. Prokázat
museli i znalost pravidel silničního
provozu při testech, jízdě po do-
pravním hřišti nebo luštění kres-
lených labyrintů. A vyznat se musí
i ve zdravovědě. 

Vítězové si díky sponzorům od-
nesli spoustu hodnotných cen. Ti
nejlepší jednotlivci v obou věko-
vých kategoriích pak získali člun
věnovaný společností Gumotex.
První kategorii ovládla ZŠ Husto-
peče, zlatá ve 2. kategorii byla ZŠ
Kravsko.

(sol)

Sociální odbor Města Břeclav pořádal již 3. ročník Mezinárodního
dne dětí, který vychází z projektu Integrace cizinců v Břeclavi 5.
Děti se těšily z  jízdy na koních, malování na obličej, balonkování
a možnosti her a soutěží na stanovištích, které si pro ně připravili:
Městská policie, hasičský sbor JMK, SVČ Duhovka, Stáj Salma
a Městská knihovna. Celá akce byla provázána hudbou a skvělým
vystoupením dětí z taneční skupiny E.M.Dancers. Díky slunečnému
dni a krásným prostorám na Cyklosféře byl den plný dětského smí-
chu a radosti. (svě)

Léto v Utilisu
Se začátkem léta stihli klienti
Denního stacionáře Utilis
spoustu zajímavých aktivit. Ať
už to jsou pravidelné návštěvy
u koní v Úvalech, nebo caniste-
rapie pod vedením paní Hasi-
lové. Poslední květnový den kli-
enti absolvovali výlet lodí v okolí
Pálavy a den završili prohlídkou
Archeoparku v Pavlově. Na za-
čátku června se konala další
krásná akce ve spolupráci se
Základní školou Komenského.
Paní učitelky prvního stupně

společně se žáky pátých tříd na-
chystali našim klientům úžasné
aktivity a dokonce i dárečky. 

Velké poděkování patří rodině
Černých, Lodní dopravě Břeclav,
Základní škole Komenského
a jejím žákům a v  neposlední
řadě a společnostem Biguma
Bohemia, s.r.o. a Synett, s.r.o.,
bez jejichž podpory by žádné
z těchto akcí neproběhly.

(Utilis)

AUTOCENTRUM BORA Lanžhot nabízí: 
E-mail: autocentrumbora@seznam.cz

Platí stále. Tel. 777 225 960, 603 103 874

Pověřený autoservis provádí
ekologickou likvidaci aut, motorek, 

nákladních vozidel, traktorů a vozíků.
Odvoz autovraků a vystavení

dokladu o ekologické likvidaci – vše
zdarma.
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V červenci uvolní děti místo ve
školách a školkách stavebním
firmám. V  budovách budou
pracovat na opravách v  hod-
notě několika milionů korun. 

„Čas na investice ve školkách
a školách máme omezený prak-
ticky vždy jen na dva měsíce
v roce – během letních prázdnin,
abychom nenabourali výuku ve
školách hlučnými a prašnými
pracemi,“ vysvětluje místosta-
rosta pro školství Petr Vlasák,
že stavební firmy mají na práce
opravdu šibeniční termín.

O loňských prázdninách bylo
hlavní investicí do škol zajištění
nové kabeláže a kvalitní připo-
jení k internetu na pěti školních
budovách. Radnice do nich in-
vestovala bezmála 25 milionů
korun, které putovaly na Zá-

kladní školu Na Valtické, obě bu-
dovy Základní školy Kupkova,
starobřeclavskou ZŠ Jana No-
háče, školní jídelnu při ZŠ Ko-
menského a Mateřskou školu
Osvobození v Poštorné. 

Letos jsou investice do škol pe-
střejší. Během prázdnin budou
firmy pracovat hned na šesti na-
plánovaných akcích. 

Tou nejnákladnější je rekon-
strukce hřiště Základní školy Na
Valtické za 27 milionů korun.
Sportovci si po jejím dokončení
budou moci užívat travnaté fot-
balové hřiště, běžecký ovál, do-
skočiště pro skok do dálky, sek-
tor pro vrh koulí nebo dvě
víceúčelová hřiště s umělým po-
vrchem. Specifikem bude i tré-
ninková věž pro dobrovolné ha-
siče. Současně s rekonstrukcí

hřiště se radnice pustila také do
opravy atria školy. Hotovo má
být do konce září.

O prázdninách se stavaři vrhnou
také na novou střechu na zá-
kladní umělecké škole za 1,6 mi-
lionu. Velká rekonstrukce roz-
vodů za téměř 5 milionů korun
čeká Mateřskou školu Slovácká,
výměna světel zase tělocvičnu
Základní školy v Charvátské
Nové Vsi. V Poštorné se počítá
s rozšířením hřiště Mateřské
školy Osvobození a rekonstrukcí
WC na ZŠ Komenského, která
město přijde na 3 miliony korun. 

„V září už musí být ve školách
hotovo a na radnici můžeme za-
čít s přípravou záměrů na rok
2025, jako je vybavení ZŠ Slo-
vácká výtahy, zavedení dět-
ských skupin v našich mateř-

ských školách, oprava kuchyně
ZŠ Kupkova a ZŠ Na Valtické
nebo pořízení venkovních uče-
ben,“ představuje Petr Vlasák
plány na následující rok. 

Pokud se podaří uspět v dotač-
ních výzvách, dočká se venkov-
ních učeben ZŠ Kupkova a ZŠ
Kpt. Nálepky v Charvátské Nové
Vsi. Vnitřní prostory pro odbor-
nou výuku by zase rádi pro-
střednictvím Místní akční sku-
piny LVA upravili na Slovácké
a ve škole Na Valtické. Dohro-
mady jde o projekty za více než
deset milionů korun. V běhu už
je i příprava projektových doku-
mentací na další rozvojové zá-
měry ve školství, a to od Staré
Břeclavi až po Charvátskou No-
vou Ves.

(sol)

Do škol o prázdninách
vtrhnou stavaři
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Přijďte na Hudební středy U Kapra!!
Vždy od 20 h. na letní terase Pod Zámkem,

vstupné dobrovolné

3. 7. Funk-O-Fón (funky, swing, Břeclav)
10 .7. Two Men (indie folk, Olomouc)

17. 7. Vasilův Rubáš (alternativa, Praha)
24 .7. CM Vladimíra Beneše 

(folklor, Charvátská Nová Ves)
31 .7. Sabor Latino Combo (latino jazz, Brno)

Kaprfest - sobota 27 .7.
Ganglion (alternativa, Břeclav)

Lenka v Davu (alternative pop, Břeclav)
Bad Uncles (blues, Břeclav)

Pekelné kone (country punk, Praha, Bratislava)
The Road Dogs (blues rock, Minsk)

7. 8. Tamara Kramár (jazz, Bratislava)
14. 8. Expedice Apalucha (blues rock, Opava) 

21. 8. Ta Hakuna (soul, Frýdek - Místek)
28. 8. Budoár staré dámy + The Mo Chits

(alternativa, Brno + Rumunsko)

PaedDr. Igor Huleja konstatuje, že nebylo
prokázáno, že by jednání Mgr. Petra Pláteníka
vůči žákům na lyžařském výcviku konaném od
13. 3. 2016 do 18. 3. 2016 mělo intimní podtext,
ani nebylo prokázáno požívání alkoholických

nápojů Mgr. Petrem Pláteníkem. 

Antonín Vojtek oslavil své životního jubi-
leum výstavami. V MMG Břeclav se ko-
nala od 16. 5. do 30. 6. 2024 výstava Pod
paží tisknu křídla. Vernisáž byla i díky vám
setkáním, na které se nezapomíná. Dě-
kujeme všem, kteří nás podporovali a po-
máhali s přípravou a realizací celé akce.

Další výstavu Mezi světy jsme uskutečnili ve spolupráci s nadačním
fondem Moravská krása v Havlíčkově vile v Poštorné. Máte nyní jedi-
nečnou možnost ji od 26. 5. až do 22. září 2024 navštívit a porovnat
tak dva na první pohled odlišné, a přitom propojené světy Antonína
Vojtka. Mnohé obrazy nebyly doposud vystaveny! 

V těchto dnech intenzivně pracujeme na výstavě Krajina mého srdce pro
Muzeum a galerii v Prostějově, která by měla být 250. samostatnou výsta-
vou Antonína Vojtka. Jeho krajinářská tvorba tak bude i zde reprezentovat
náš krásný region. Srdečně vás zveme na její slavnostní zahájení 4. 7. 2024.

Další informace najdete na www.vojtek-av.com nebo na Facebooku. 

Galerie 99 o prázdninách

Rozšířený areál, našlapaný pro-
gram a skvělá atmosféra. Právě
to nejvíc ocenili návštěvníci, kteří
dorazili na Slavnosti Břeclav. Do-
hromady podzámčí hostilo
zhruba sedm tisíc lidí, kteří si užili
koncerty kapel Divokej Bill, Ry-
bičky 48, Tři sestry, Mig 21, No
Name a spousty dalších. 

Jedenáctý festivalový ročník byl
díky páteční bouřce poněkud adre-
nalinový, návštěvníci přesto na so-
ciálních sítích nešetří superlativy
jak na programovou náplň, tak na
zázemí, které město festivalu po-
skytlo. „Přívalový déšť v pátek od-
stavil festival od elektřiny a vyplavil
několik set lidí ze stanů v kempu.
Evakuaci řešil krizový štáb s hasiči.

Návštěvníci našli zázemí na noc
a suché spacáky od hasičů na zim-
ním stadionu, nikomu se naštěstí
během smrště nic nestalo,“ popsal
dramatickou atmosféru první fes-
tivalové noci místostarosta pro ob-
last kultury Petr Vlasák, který byl
sám hostem Slavností.

Ty se letos rozšířily do okolí Cy-

klosféry, což výrazně pomohlo
při rozmístění návštěvníků,
stanů s posezením i občerstve-
ním. „Prostorové nadechnutí
festivalu přes silnici si všichni
pochvalovali jako hlavní plus le-
tošního ročníku,“ podotkl místo-
starosta. 

(sol, foto Slavnosti Břeclav)

Slavnosti přitáhly sedm tisíc lidí
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Prázdninová otevírací
doba v knihovně

Snažíme se vyjít vstříc čtenářům a návštěvníkům
knihovny, kteří žádali o možnost přijít si během let-
ních prázdnin vypůjčit knihy i v pátek, kdy bývala
knihovna z organizačních důvodů uzavřena. Toto
léto proto zkusíme v pátek otevřít oddělení pro do-
spělé čtenáře od 9 do 12 hodin a od 13 do 18 hodin.
Výjimkou bude pátek 19. července, kdy budou
z technických důvodů všechny provozy knihovny
uzavřeny. Po prázdninách pak vyhodnotíme, nakolik
se toto rozšíření provozní doby osvědčilo. 

Na pobočkách bude i nadále platit zaběhlý prázd-
ninový provoz. Na pobočce v Poštorné bude ote-
vřeno v pondělí a ve čtvrtek od 10 do 12 hodin a od
13 do 18 hodin, na pobočce ve Staré Břeclavi
v úterý od 10 do 12 hodin a od 13 do 18 hodin
a v Charvátské Nové Vsi bude otevřeno ve středu
od 10 do 12 hodin a od 13 do 18 hodin.

(MK Břeclav) 
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Dušu nevypustili
Po letech se účastníci závodu
s pevným převodem nepekli v sa-
harských teplotách. Možná taky
proto zvládl poměrně kopcovitou
trať Charvátská Nová Ves - Val-
tice - Lednice - Ch. N. Ves nej-
rychlejší účastník pod 40 minut.
Vítězem závodu se stal Šakal,
který pod tlakem fanynek a fa-
noušků nakonec musel zveřejnit
své pravé jméno. Zlato tak bral
Zdeněk Straka alias Šakal. Mezi
ženami kralovala Kristýna Hru-
banová, mládež do 18 let ovládli
Jakub a Nikol Třetinovi. 

O rychlé nohy ale v tomto závodě
většině účastníků nejde. Důležité
je pobavit se a ideálně i dojet do
cíle. Nejlepší maskou se tento-
krát pyšnil tým Skotů, který

mimo jiné ukázal, jak to seveřani
doopravdy pod kiltem mají. Nej-
starším účastníkem byl Václav
Zajdák narozený v roce 1943, nej-
starší ženou závodu se stala Isa-
bela Grygarová (ročník 1958). Je-
den ze 127 účastníků si odvezl
kolo, které do závodu věnoval
břeclavský starosta Svatopluk
Pěček. Ten společně se starost-
kou Znojma Ivanou Solařovou
a poslancem Parlamentu ČR Mi-
loslavem Janulíkem také předal
ceny výhercům a dalším oceně-
ným. Zajímavostí závodu byla
tropická cyklorikša. Do cíle sice
nedojela, za odvahu ale získal její
řidič Miloš Rufer, který vezl sta-
tečného seniora, cenu útěchy. 

(dav)

Dyji ovládli draci
Dyji nad splavem v červnu za-
plnily dračí posádky. Počasí vy-
šlo na jedničku. Prvenství v zá-
vodě na dlouhé trati 600 m si
odnesli Pinkalovi draci, stříbrní
skončil Fosfa sport, bronz brali
Eragonovi jezdci. Vítězným Pin-
kalovým drakům těsně uniklo
zlato na 200 m v kategorii FUN,

kde je překonali Modří draci.
Bronz bral Výběr z bobulí. Mezi
firmami na 200 m zvítězili Vasr-
mani – VaK Břeclav. Druhé
skončily Náfuky z Gumotexu a
třetí byli Olympijští draci
z Fosfy.

(dav, foto L. Hrdlička)

Hakalová bodovala
Sedmnáctiletá Břeclavanka
Rozálie Hakalová zabodovala
v Chomutově na Mistrovství ČR
v extrémním překážkovém
sportu. Ve třech dnech zvládla
závody - 3 km a 20 překážek,
12 km a 35 překážek a smíšená
štafeta s břemenem 3 km
s překážkami. Ve věkové kate-
gorii 17–19 let s přehledem zís-
kala 3x zlato. V celkovém pořadí
dle času a zvládnutí všech pře-
kážek se ze všech žen v ČR na-

příč Elitou umístila na skvělém
2. místě. 

Dalším závodem, který ji čekal,
bylo mistrovství Evropy v  pře-
kážkovém sportu, které se ko-
nalo v Itálii, kde jako členka žen-
ské národní štafety obsadila
11. místo a v sólo závodě. Ve své
věkové kategorii  13km/40 pře-
kážek byla devátá. Gratulujeme! 

(dav)
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V červnu hostil umělý vodní
kanál v Račicích jeden
z vrcholů veslařské sezóny –
mistrovství České republiky
žactva. Slovácký veslařský
klub vyslal do bojů o mistrov-
ské tituly čtrnáct posádek, pět
z nich se do Břeclavi vrací
s medailemi!

Nejúspěšnějšími z břeclavských
závodníků a závodnic se staly
starší žákyně. Ty opanovaly obě
disciplíny čtyřek s kormidelní-
kem, párovou i nepárovou,
a stříbro přidala Natálie Novotná
na skifu. Čtyřka nepárová, která
vybojovala titul mistryň repu-
bliky, startovala ve složení Eva
Kunertová, Iva Oslzlá, Elen Ha-
vlová, Tereza Trojanová a kormi-
delník Šimon Čížek. Zlato si děv-
čata na krk pověsila také po
závodě čtyřek párových, kde
Evu Kunertovou v posádce na-
hradila Natálie Novotná a za kor-
midlo usednul místo Šimona
Čížka Viliam Guriš.

O další medaile do břeclavské
sbírky se postarali mladší žá-

kyně Hana Lipková a mladší žák
Aleš Kříž, kteří oba usedli do
skifů. Hanka, jakožto úřadující
mistr republiky z loňska ve velmi
napínavém finále nakonec ne-
našla přemožitelku a titul obhá-
jila. Zlatou medaili pro sebe při-
tom vybojovala s náskokem
pouhých sedmi desetin sekundy.
Aleš Kříž projel cílem jako druhý,
tři vteřiny za vítězem, a právem
si tak na krk pověsil stříbrnou
medaili. 

Do finále A se z břeclavských
závodnic a závodníků dále po-
dařilo probojovat dvojskifu
mladších žákyň ve složení Hana
Lipková, Edita Bouchnerová,
který skončil na neoblíbeném
čtvrtém místě, dvě a půl vteřiny
za medailovou pozicí. Aleše
Kříže ve finále A skifu mladších
žáků doplnili Vojtěch Gigerich
a Ondřej Děd, kteří obsadili pá-
tou, respektive šestou příčku.
Do finále A čtyřek párových
starších žákyň také kromě
„čisté“ břeclavské posádky,
která zvítězila, probojovaly také
Eva Kunertová, Hana Nesňalová

a kormidelník Šimon Čížek ve
společenství se závodnicemi
z VK Střekov. Tato posádka
skončila celkově šestá.

Slušnými výsledky jsou i vítěz-
ství Filipa Císaře ve finále B skifů
starších žáků, druhé místo Edity
Bouchnerové ve finále B skifů
mladších žákyň a třetí místo

dvojskifu starších žáků Filip Cí-
sař, Marek Gruber ve finále B.
Třetí ve finále C skončila Bára
Michalicová v závodě skifů star-
ších žaček, dvojskif mladších
žáků Vojtěch Gigerich, Ondřej
Děd skončil ve finále C šestý.

Markéta Nedělová, 
členka SVK Břeclav

Veslaři řádili na mistrovství republiky

Foto: Zdeněk Šišma

V  roce 1960 se veslaři stali
součástí TJ Slovan Břeclav,
činnost ukončila řada dospě-
lých závodníků a funkcionářů
včetně předsedy Ing. Zaorala.
Oddíl veslování se postupně
přeorientoval a začal se vě-
novat péči o mládežnické ve-
slování. Úspěšní veslaři pře-
cházeli do Středisek
vrcholového sportu, kde byly
vytvářeny kvalitativně lepší
podmínky.

Břeclavští veslaři jako reprezen-
tanti Československa dosáhli
výrazných úspěchů. Zdeněk
Kuba se jako člen osmy na OH
1968 v  Mexiku zasloužil
o 5.  místo a na MS 1966 na
Bledu o 4.místo. Společně s Ol-
dřichem Krutákem reprezento-
vali v roce 1967 ve Vichy, v roce
1971 na ME v  Kodani a v  roce
1972 reprezentovali na OH
v  Mnichově, kde jejich osma
skončila na 10. místě.

Mirka Plhalová bojovala na ME

Amsterdam 1966, Berlín 1968
a Klagenfurt 1969.

Jana Vašíčková na dvou ME
(Amsterdam 1966 a Berlin 1968).

Blanka Straková se účastnila 3x
MS (1985 Hazenwinkel, 1986
Nottingham, 1987 Kodaň), z toho
2x byla pátá. 5. místo vybojovala
také jako členka párové čtyřky
v roce 1988 na OH v Soulu.

Slávka Straková byla v  roce
1984 čtvrtá a v  roce 1985
stříbrná na MS juniorů. 

Ivan Grůza reprezentoval dva-
krát na MS  (1986 Nottingham,
1989 Bled).

Mladí břeclavští veslaři na pře-
borech republiky mnohokrát
prokázali, že patří mezi nejlepší.
Výborné výsledky byly přede-
vším důsledkem obětavé a cíle-
vědomé práce trenérů Josefa
Akaie st., Josefa Straky, Milana
Poláka a Zdeňka Floruse. 

Veslaři se pustili také do práce
na zlepšení svého areálu a vy-
bavení. Bylo velkým přínosem,
že se podařilo získat na dlouhá
léta ke spolupráci výborného
odborníka Františka Hajdůška.
Svépomocí vznikla přístavba
nové loděnice a v roce 1979 do-
stala novou střechu loděnice
z roku 1925.

30. června 1990 byl obnoven sa-
mostatný Slovácký veslařský
klub. Byla vrácena část původ-

ního majetku, bohužel klub přišel
o své tenisové kurty a šatny.

Předsedou byl zvolen Ivo
Chmela, členy výboru Milan Po-
lák, František Pafkovič, Pavel
Smolík, Antonín Straka, Hana
Lišková, Marie Bučková, trenéry
jsou Milan Polák, Oldřich Kruták
a Rostislav Čechmánek.

Luboš Krátký, 
předseda SVK

100 let od založení SVK – Od začlenění do Slovanu
po vznik SVK



Gymnastky přivezly medaile
V neděli 2. června se konal v Praze vrchol jarního závodního období
mistrovství České republiky v kombinovaném programu moderní gym-
nastiky. Kvalifikovalo si na něj i patnáct břeclavských gymnastek.

V I. kategorii měl Sportovní klub moderní gymnastiky Břeclav rekord-
ních sedm závodnic a pět z nich se vešlo do první osmičky. Titul mi-
stryně České republiky senzačně vybojovala teprve osmiletá Veronika
Bradáčová. Na bronzový stupínek vystoupila o rok starší Julie Marci-
niszynová. Daniela Baranovská  předvedla obě sestavy nejlépe v se-
zóně a odměnou jí byla medaile bramborová. Jihomoravská přebornice
Veronika Birčáková byla šestá. Osmá skončila Tina Radkovičová.
V této kategorii na MČR postoupila i Ema Neumannová, která skončila
dvanáctá. Adéla Petrlová byla patnáctá. 

Ve II. kategorii reprezentovala Břeclav oblastní přebornice Sára Kra-
tochvílová. Po vydařených sestavách vybojovala stříbrnou medaili.
Ve III. kategorii postoupilo na MČR všech pět závodnic SK MG Břeclav.
Nejlépe si vedla Sofie Švendová (9. místo). Do desítky se vešla i Kamila
Blinda. Karla Kejlová skončila třináctá, Anna Neumannová čtrnáctá.

Julie Juráčková byla dvacátá. Ve IV. kategorii
Adéla Baranovská skončila po chybě pátá,
Jolana Koulová dvacátá. 

MČR je především soutěží družstev. Členkami
prvního družstva jižní Moravy byly i tři gym-
nastky SK MG Břeclav a to Veronika Birčá-
ková, Sára Kratochvílová a Adéla Baranovská.
První družstvo JM skončilo na nepopulární
bramborové pozici, když stupně vítězů kom-
pletně ovládla družstva z Prahy. Druhé druž-
stvo jižní Moravy bylo páté a k tomu výrazně
přispěly svým umístěním na MČR Veronika
Bradáčová a Sofie Švendová. 

(SK MG)

18–19

Druhého ročníku olympiády se
zúčastnilo více než osm stovek
dětí z břeclavských ZŠ a gym-
názia za účasti škol z Lednice
a Valtic. Největší novinkou byla
soutěž v judu.

Do organizace letošního ročníku
sportovního klání pro břeclav-
ské, lednické a valtické školáky
se zapojily všechny kluby sdru-
žené v projektu FOSFA Sport,
konkrétně oddíly FOSFA Loko-
motiva Břeclav, FOSFA MSK
Břeclav, FOSFA HC Lvi Břeclav,
KST FOSFA LVA a Soukromá
škola bojových sportů Břeclav.
Děti tak mohly změřit svoje síly
v atletice, volejbalu, fotbalu, stol-
ním tenisu, florbalu a letos po-
prvé i v judu. 

Zahájení her bylo rovněž příle-
žitostí k podpisu Memoranda
o vzájemné spolupráci v pod-
poře mládežnického sportu ve
městě Břeclavi, které spolupo-
depsali starosta Břeclavi Sva-
topluk Pěček a generální ředi-
tel společnosti Fosfa Ivan
Baťka. „Naším společným zá-
jmem je navýšení podílu mla-
dých sportujících ve městě vy-
tvářením podmínek pro
sportovní aktivity,“ shodli se
oba signatáři. 

Pro společnost FOSFA je pod-
pora mládežnického sportu
dlouholetou prioritou. „Pohyb
prospívá nejen tělu, ale i osob-
nosti jako takové. Kromě toho,
že podporuje odolnost, učí děti
respektu a úctě. Rozvíjí též spo-
lupráci, disciplínu, důvěru i smysl
pro fair play, tedy hodnoty, které
se pozitivně promítají do života
i mimo sportoviště. Z dlouhodo-
bého pohledu tedy chceme při-
spět k přípravě dnešních dětí na
budoucnost a pomoci jim najít
cestu k úspěchu a výjimečnosti
nejen na hřišti, ale i v životě. Pro-
stě k tomu BÝT NEJLEPŠÍM –
jak zní i motto celého projektu
FOSFA Sport,“ vysvětluje Ivan
Baťka.

První den břeclavské olympiády
byl zároveň i slavnostní den pro
šestici dětí, které se jako držitelé
Speciálního ocenění FOSFA
z prvního ročníku cen Nejlepší
sportovec roku – FOSFA Sport
Awards v srpnu vypraví na letní
olympijské hry v Paříži. Z rukou
Ivana Baťky obdržely dvě sady
oblečení, v nichž budou na olym-
piádě jako diváci reprezentovat
Českou republiku i samotný pro-
jekt FOSFA Sport. 

(Fosfa sport)

Fosfa olympiáda 
břeclavských škol
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